



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝိပုၤ

တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်

လၢယုၤလံ ၇သီ, ၂၀၁၅ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-15-7-NB1

သုးခိးကီၢ်ဆါ အတၢ်မၤပယုၤ ဇီး တၢ်မၤသံတၢ် ဖဲဖၣ်ပုၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ ဖဲလၢမးရှး တုၤလၢမ့ၤ ၂၀၁၅နံၣ်အတီၢ်ပူၤ

တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သုးခိးကီၢ်ဆါ တၢ်မၤပယုၤ ဇီး တၢ်မၤသံတၢ်, ဇီးတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၣ် လၢ သုးခိးကီၢ်ဆါ ဇီးကညီဒီးကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျးသုးမ့ၢ်ဒိၣ်အဘၣ်စၢၤ ဖဲဖၣ်ပုၣ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤ ဖဲလၢမးရှး ဇီး လၢမ့ၤ ၂၀၁၅နံၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.¹

စးထီၣ်ဖဲ လၢမးရှး ၁၀သီ ၂၀၁၅ နံၣ်န့ၣ်, သုးခိးကီၢ်ဆါ ဖဲ ထံသဒိၣ်ထၣ် ဇီး မဲၣ်ပြးကရူာ်အပူၤတဖၣ် ဟူးဂဲၤအါထီၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲလီၤကဝီၤပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ.ခိၣ်ဖျါလၢဟူးဂဲၤအါထီၣ်ဝဲဒ်အံၤအယံ,စးထီၣ်ဖဲလၢအုၣ်ဖြၣ်၂၂သီ တုၤ၂၆သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်တၢ်ဒုးစးပြးကဲထီၣ်ဝဲလၢသုးခိးကီၢ်ဆါအသုးဖိဒီးကညီဒီးကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျးသုးမ့ၢ်ဒိၣ် အသုးဖိအဘၣ်စၢၤလၢ ကရူာ်ခံဘၣ်အံၤအပူၤလၢအအိၣ် ဖဲ ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖဲပုၣ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်ဖဲတၢ်ဒုးစးပြးကဲထီၣ်အကတီၢ်န့ၣ် သုးခိးကီၢ်ဆါ သုးရှၣ် ၁၀၁၄ အသုးဖိတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ကလုာ်လၢကရူာ်ခံဘၣ်လၢအပူၤ လၢသဝိဖိတဖၣ်တဘျီဟးထီၣ်ဟးလီၤ တချုးဂီၤခိ ၆ နၢ်ရံၢ် ဇီး ဟါခိ ၆နၢ်ရံၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံဘၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်အံၤအယံကဲထီၣ်ဝဲတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢသဝိဖိတဖၣ်အတၢ်လုာ်အိၣ်သးသ မူအဂီၢ်ဒ်အမ့ၢ်တက့ၢ်ထွဲကျိၢ်ဒီးကလဲၤဆူယုးလီၤစ့ၢ်ကိးတသဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤဒီးတၢ်အိၣ်သးဖဲဟီၣ်ကဝီၤ ပူၤဖဲန့ၣ်တဖၣ်ခဲအံၤယံးဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ လၢမးရှး ၁၅သီ ၂၀၁၅နံၣ်အနံၤန့ၣ်, သဝိဖိတဂၤအမံၤလၢ စါအ---, အိၣ်ဆိးဝဲဖဲ လ--- သဝိ, ထံသဒိၣ် ထၣ်ကရူာ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖဲပုၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤအံၤ, ဘၣ်တၢ်ခးသံအီၤလၢ သုးခိးကီၢ်ဆါအသုးဖိတဂၤလၢ အဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲအီၤလၢ သုးဒုခိၣ်ခံဖါယုၤလုၤ လၢအသုးရှၣ်မ့ၢ်ဝဲ သုးခိးကီၢ်ဆါသုးရှၣ် ၁၀၁၃ န့ၣ် လီၤ. သုးရှၣ် ၁၀၁၃ အံၤဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲအီၤလၢ သုးရှၣ်ခိၣ် မိၤလၢဂ့ၢ် ဇီး အသုးဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်အိၣ်ဆိလီၤ

¹တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်တဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤအီၤလၢ KHRG ဝဲၤဒးပုၤမၤတၢ်ဖိ ဇီး ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ အဟဲခိဖျါသးလၢလီၢ်ကဝီၤပူၤမၤသကိးတၢ်ဖိဖဲဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ် လၢအဘၣ်တၢ်န့ၣ်လိအီၤလၢကမၤနီၣ်မၤယါဝဲလီၢ်ကဝီၤပူၤဂ့ၢ်ဝိခွဲး ယာ်တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်က မၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG တၢ်မၤနီၣ်မၤယါအကျိၤအကျဲတဖၣ်ဖျါဖျါဖျါ အဂီၢ်ဒီး နံသိး ကန့ၢ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိးအတၢ်လဲၤခိဖျါတဖၣ် လီၤလီၤဒုးဝဲဒီး သဝိဖိလၢကီၢ်ပယီၤထံးခိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီးနီၣ် KHRG အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ် လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၢ်ဘၣ် လၢပျီပူၤတဖၣ်ခဲလၢ ဖဲဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒ်အကျိၤအကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၣ်ထံအီၤ ဒီးတၢ်ကွဲးကဒါက့ၤပုၤလၢအ တုၤဘၣ်တၢ်အဂၤအတၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၢအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂ့ၢ်အကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံၣ်ဖျါလၢအဘူးအတၢ်အဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤ ဖးလီၤဆူတၢ်ကစီၣ် အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်,တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ ဇီးအနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤ လၢအဘၣ်ထွဲလီၢ် သးတဖၣ်တခါစုၣ်စုၣ်အဂီၢ် ဝံသးစူၤကွဲးဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

အသးဖဲ နိဉ်ဖိထံသဝီ, နိဉ်ဖိထံကရူာ်, ဘုသိဉ်ကီာ်ဆဉ်, ဖဉ်ပုဉ်ကီာ်ရူာ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. သးခိးကီာ်ဆါသးခိဉ်တဂၤ အံၤတဲဘဉ်က့ၤ သဝီဖိတဖဉ်လၢ အသးဖိခးကမဉ်ဘဉ် စီၤအ--- မ့ၢ်လၢအမ့ၢ်မ့ၢ်န့ၢ်အဆၢကတီၢ် ဧိး အဝဲသ့ဉ် ဆိကမိဉ်ကမဉ် ဝဲစီၤအ--- လၢအဒုဉ်အဒါအယိန့ဉ်လီၤ. KHRG ပုၤထၢတၢ်ကစီဉ်ဖိဟ်ဖျါထီဉ်ဝဲလၢ စီၤအ--- အံၤဘဉ်တၢ် ဆုၢ်အီၤဆူ ဖဉ်အဉ်တၢ်ဆါဟံဉ် ဖဲ ဖဉ်အဉ်ဝုာ်ပူၤ ဘဉ်ဆဉ် အဝဲသံကွံာ်ဝဲဖဲ လၢမးရှး ဝဖိသီ ဂီၤခိ ဂ့ နါရံၢ် ဧိး ၈ နါရံၢ် အဘၢဉ်စၢၤ အဆၢကတီၢ် ခိဖျါလၢ အဘဉ်ဒိနးဝဲအယိန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီဉ်စ့ၢ်ကိးသးအဂၤတခါ ဖဲ လၢအုၤဖြဉ် ၂၆သီ ၂၀၁၅န့ဉ်အပူၤလၢ, သဝီဖိလၢအမ့ၢ် မိၤဒ---, သးနံဉ်အိဉ် ၄၂ နံဉ်, အိဉ်ဆိးဖဲ က--- သဝီ, ဘုသိဉ်ကီာ်ဆဉ်, ဖဉ်ပုဉ်ကီာ်ရူာ်အပူၤတဂၤ, အဝဲဘဉ်တၢ်ဖိဉ်အီၤ ဧိး မၤဒၢဉ်မၤလိာ်အီၤလၢ သးခိဉ်ဖါသးဘဲ လၢအလီၢ်အလၢမ့ၢ်ဝဲ သးခိဉ်ဖိ လၢ သးခိးကီာ်ဆါသးရှဉ် ၁၀၁၄ အပူၤန့ဉ်လီၤ. သးရှဉ် ၁၀၁၄ အံၤဘဉ်တၢ်တီခိဉ်ရိဉ်မဲအီၤလၢ သးရှဉ်ခိဉ် မိၤခ့ဉ် ဧိး သးဝဲလီၢ်ခိဉ်သ့ဉ်အိဉ်ဆိလီၤ အသးဖဲ မဲၤစ့ၤသဝီ, ဘုသိဉ်ကီာ်ဆဉ်, ဖဉ်ပုဉ်ကီာ်ရူာ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. KHRG ပုၤထၢတၢ်ကစီဉ်ဖိဟ်ဖျါထီဉ်ဝဲလၢ ဖဲလၢအုၤဖြဉ် ၂၃ သီ ဧိး ၂၄ သီအတီၢ်ပူၤန့ဉ်, တၢ်ဒုးစးဉ်ကဲထီဉ်ဝဲလၢ သးခိးကီာ်ဆါသးရှဉ် ၁၀၁၄ အသးဖိ တဖဉ်လၢ အဘဉ်တၢ်တီခိဉ်ရိဉ်မဲအီၤလၢ သးခိဉ်ဖိဖါသးဘဲ ဧိး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသးမ့ၢ်ခိဉ်အသးဖိ တဖဉ်အဘၢဉ်စၢၤန့ဉ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးဝဲအလီၢ်ခိဉ်, သးခိဉ်ဖိဖါသးဘဲ ဖိဉ်ဝဲဒဉ် မိၤဒ--- ဧိး ဟ်ကမဉ်ဝဲလၢ မိၤဒ--- အံၤဆဲးကျိးလိာ်သး ဧိး ဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤဝဲဒဉ် ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသးမ့ၢ်ခိဉ် အသးဖိသ့ဉ်တဖဉ် အယိန့ဉ်လီၤ. ဖဲဖိဉ်န့ၢ်ဝဲဝဲအလီၢ်ခိဉ်, တီၢ်ဝဲ ဧိး ထုဝဲဒဉ် စီၤဒ--- တုၤအလီၤယံၤသးပုၤနီဉ်ကွံာ်သးတစုလီၤ. KHRG ပုၤထၢတၢ်ကစီဉ်ဖိဟ်ဖျါထီဉ်ဝဲလၢ စီၤဒ--- အံၤ ဘဉ်တုၤဘဉ်ဝဲတၢ်ဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးနးမးန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ဘဉ်ကံာ်ဂုဉ်တၢ်ဟ်ဖျါလၢ သးခိးကီာ်ဆါ ဧိး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသးမ့ၢ်ခိဉ်ဖဲ ဘုသိဉ်ကီာ်ဆဉ်, ဖဉ်ပုဉ်ကီာ်ရူာ်ပူၤ

သးခိးကီာ်ဆါ သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဖဲ ကတၢတံးကရူာ်

ဖဲလၢမ့ၢ် ၁၁သီ ၂၀၁၅န့ဉ်အနံၤန့ဉ် သးခိးကီာ်ဆါသးရှဉ် ၁၀၁၃ ပုၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါတဖဉ် ကိးဝဲတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဒိး စ---, ဟ---, မ--- ဧိး န--- သဝီသးပုၤတဖဉ် ဖဲ ဘုသိဉ်ကီာ်ဆဉ်, ဖဉ်ပုဉ်ကီာ်ရူာ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. လၢ တၢ်အိဉ်ဖိဉ်အပူၤ, အဝဲသ့ဉ်တဲဘဉ်သဝီသးပုၤတဖဉ်လၢ အကမၤဝဲသးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဖဲသဝီ ၄ ဖျါအံၤအပူၤ လီၤ. အဝဲသ့ဉ်စံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ, တမ့ၢ်အတၢ်ပညိဉ်အိဉ်လၢကဒုး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသးမ့ၢ်ခိဉ်အသးဖိဘဉ် ဧိး တအဲဉ်ဒိးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ တၢ်ကမၤတံာ်တၢ်အီၤ ဒိအမ့ၢ်တၢ်မၤပျံၤမၤဖုး မ့တမ့ၢ် ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသး မ့ၢ်ခိဉ်အသးဖိကခးအီၤဘဉ်. သးခိးကီာ်ဆါအသးဖိ ဧိး သးခိဉ်တဖဉ် မ့ၢ်မၤပျံၤမၤဖုး, မၤအၢမၤသီ သဝီဖိ မ့တမ့ၢ်, မ့ၢ် ဂုဉ်ဆူဉ်ပျံဆူဉ်သဝီဖိတဖဉ်အတၢ်န့ဉ်, သဝီဖိတဖဉ်လဲၤဟ်ဖျါထီဉ်ဝဲဆူ သးခိးကီာ်ဆါအသးခိဉ်တ ဖဉ်အအိဉ်သ့ဝဲလီၤ. သးခိးကီာ်ဆါပုၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါတဖဉ် ဟ့ဉ်ပလီၢ်စ့ၢ်ကိးသဝီသးပုၤတဖဉ်လၢ ဖဲအဝဲသ့ဉ်မၤဝဲ သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအခါန့ဉ်, သဝီသးပုၤတဖဉ်မ့ၢ်ထံဉ်ဘဉ်ဖုး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုဉ်ဖျးသးမ့ၢ်ခိဉ်အသးဖိတဖဉ် ဟးဆုဉ်တၢ်န့ဉ်ကဘဉ်ဒုးသ့ဉ်ညါဘဉ်အဝဲသ့ဉ်တဘျီယီလီၤ.

လၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အပူၤ, သးရှဉ်ခိဉ် မိၤခ့ဉ် စံးဝဲလၢ, “စးထီဉ်လၢ ပဆိတလဲပသးလၢ ဒံဉ်ခ့ဉ်ဘုဉ်အုဉ် ဆူ သးခိး ကီာ်ဆါအခါန့ဉ်, ပတဟးဘဉ်လၢတၢ်လီၢ်နီတပူၤ ဧိး ပတမၤဘဉ်မူဒါတၢ်ဖိးတၢ်နီတမံၤဘဉ်. လၢတၢ်န့ဉ်အယိ, လၢပကမၤ သးမံက့ၤပခိဉ်ပနါအဂီၢ်, ပကမၤဝဲ သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ ဖဉ်ပုဉ် တုၤ ကမးမိဉ် ကျဲမ့ၢ်ယၢ ခံဒိယာ်ပၤလီၤ. ”အဝဲစံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ, “ပဖဲလၢပခိဉ်ဒိးပအဲဉ်ဒိးက့ၤကဒါက့ၤလၢပခိဉ်ဒုဉ်ပဝဲလီၤ. ” လၢသးတၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤတကတီၢ်အံၤအဝဲသ့ဉ်တဒုးသ့ဉ်ညါ သဝီသးပုၤတဖဉ်လၢ ကမၤဝဲ သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအံၤ လၢတၢ်ဆါ ကတီၢ်ဖဲလဲဉ်, ကသုဝဲ သးရှဉ်, သးကျိၤ ဧိးသးဖိပုၤဂၤလဲဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢ (ခွဲအဲၣ်ယူၣ်) အတၢ်တြီၤပံးသဝီဖိတဖၣ်

ဖဲလါမ့ၤ ၁၂သီ ၂၀၁၅နံၣ် အနံၤန့ၣ်, လီၢ်ကဝီၤ ခွဲအဲၣ်ယူၣ်ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ကိးထံၣ်လိာ် သဝီသးပှၢ်တဖၣ် ဖဲကတၢ်တံးကရၢၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်ပူၣ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤ ဒီး ဟ့ၣ်ပလီၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢ,

- ၁. ဖဲ သုးခိးကီၢ်ဆၢ မၤဝဲသုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢသဝီတၢ်လီၢ်တတီၤတီၤအခါန့ၣ်, သဝီဖိတဖၣ်တဘၣ်ဒုးအိၣ်ကဒု သုးခိးကီၢ်ဆၢအသုးဖိတဖၣ်လၢအဟံၣ်ပူၤဘၣ်.
- ၂. သဝီဖိတဖၣ် ကဘၣ်ဟးပိာ်ဒၣ်ကျဲ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်လဲၤဆူအယုး ဒီး အတၢ်မၤလီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.
- ၃. သဝီဖိတဖၣ်တဘၣ်လဲၤဆူ တၢ်လူၣ်ခိၣ်, တၢ်တြီၤပူၤ ဒီး တၢ်လီၢ်လၢထံအိၣ်အလီၢ်တဖၣ်ဘၣ်.

ဖဲ KHRG ပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး ၀--- ကရၢၢ်ခိၣ်, အူဘ--- ဖဲ လါမ့ၤ ၁၇သီ ၂၀၁၅ နံၣ်အနံၤအခါ အဝဲစံးဝဲလၢ, “တၢ်အိၣ်သးအခဲအံၤန့ၣ် ပဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ဂီၤတၢ်ဒိၣ်မးလီၤ. ပှၤလၢအဘၣ်တူၢ်ဘၣ် တၢ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပှၤသဝီဖိတဖၣ်လီၤ. ဖဲအပူၤကွံာ် ၁သီ ၂သီန့ၣ်, ဖဲလီၢ်ကဝီၤခွဲအဲၣ်ယူၣ် ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ တဖၣ် ကိး တၢ်အိၣ်ဖိုင်ဒီး စ---, ဟ--- ဒီး န--- သဝီသးပှၢ်တဖၣ်အခါ, အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်သဝီဖိတဖၣ် လၢ အတဘၣ်လဲၤလၢခွဲအဲၣ်ယူၣ်တၢ်လီၢ် လီၢ်လံၤ, လီၢ်ဆိဒၣ်တၢ်, တၢ်လူၣ်ခိၣ်, တၢ်တြီၤပူၤ ဒီး တၢ်လီၢ်လၢထံ အိၣ် တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်မ့ၢ်လဲၤလၢအတၢ်မၤလီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်လဲၤပိာ်ဒၣ်ထဲကျဲလၢပှၤလုာ်လီၤညီန့ၣ် အီၤဒီး သဝီဖိတဖၣ်တဘၣ်လဲၤလၢတၢ်လူၣ်ခိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တြီၤပူၤတဖၣ် လၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်လီၢ် လီၢ်လံၤလၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီး လီၤယာ်မ့ၢ်ပိာ်အိၣ်အလီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်ဆိသဝီဖိတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကဒီးလီၤဟီၣ် လာ်မ့ၢ်ပိာ် သပှၢ်ကတၢ် ဖဲသုးခိးကီၢ်ဆၢမ့ၢ်မၤဝဲသုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ မ့တမ့ၢ် သုးခိးကီၢ်ဆၢအသုးရၣ်တဖၣ်မ့ၢ် ဟးဆုၣ်တၢ် အခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ခဲအံၤအဝဲသ့ၣ် တဒီးဝဲဒ်ဘၣ်လီၤ.”

တၢ်လီၢ်လၢ ခွဲအဲၣ်ယူၣ်တြီၤပံးဝဲသဝီဖိတဖၣ်လၢအတဘၣ်လဲၤဘၣ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲဖဲ သဝီလီၢ်ခံ လၢအစီၤစုၢ်ကအိၣ် ဝဲ ၂တၢ်ယၣ်ယၣ်လီၤ. KHRG ပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိဟံၣ်ပူၤထီၣ်ဝဲလၢ စးထီၣ်လၢ တၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိၣ် ဒီး သုးခိးကီၢ်ဆၢ အဘၣ်စၢၤဖဲ လါမးရှး ဒီး လါမ့ၤ၂၀၁၅ နံၣ်အတီၢ်ပူၤ န့ၣ်သဝီဖိ လၢအအိၣ်လၢ ထံသဒိၣ်ထၣ် ဒီး ဝဲၤပြိးကရၢၢ်ပူၤ, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်ပူၣ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤတဖၣ် အဝဲသ့ၣ် ဟးထီၣ် ဟးလီၤ လၢသဝီတဖျၢၣ်ဒီးတဖျၢၣ် အပူၤန့ၣ်တသဘျၢဒ်သိးလၢညါလၢၤဘၣ်. သဝီဖိတဖၣ်မ့ၢ်ဟးထီၣ် ဟးလီၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဟးလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤလီၤ.

Mu Traw (Hpapun) District



Karen Human Rights Group (KHRG)